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VÁŽENÍ TEPLÁRENŠTÍ ČTENÁŘI,

jsem potěšen, že jsme se po delší době 
mohli opět setkat a to na schůzce ADTT, členů 
a hostů v Otrokovicích a bylo opravdu o čem 
diskutovat. Nejen o tématech zajištění palivo
-energetické základny, ale i o geopolitických 
souvislostech. Projednali jsme rovněž názor 
ERÚ k uplatňování odpisů z úroků v ceně 
tepelné energie, problematiku podpory POZE, náklady související  
s odpojováním a mnoho dalších témat.

Pomalu končí také jedna ze zajímavých topných sezón, která vy-
nikla mnoha různými extrémy. Zdá se, že z hlediska výše dodávky tepla 
půjde zřejmě o slabší rok. Za březen můžeme diskutovat o pranostice 
„březen, za kamna vlezem“, ale začátek dubna se zdá být v duchu 
„duben, ještě tam budem“. Vzhledem k velkým nejistotám v dodávce 
plynu bych raději vyslovil přání abychom tam moc dlouho nebyli. 

Pokud se zmiňuji o ERÚ, pak lze s potěšením konstatovat, že 
se nám v rámci velmi aktivní spolupráce podařilo získat stanovisko 
k uplatňování úroků v kontextu s povolenou výší zisku. Upřímně 
řečeno i samotný úřad má teď trochu „zamotanou hlavu“. Snaží se 
vyřešit loňskou situaci pádu dodavatelů energií, která byla tak trochu 
předzvěstí současného stavu zaviněného ukrajinskou krizí. Druhým 
velkým problémem (zejména pro MPO) je politicky zřejmě nejkontro-
verznější rozhodnutí související s nejvíce diskutovanou částí novely 
zákona o podporovaných zdrojích energie, kterou na podzim 2021 
schválil parlament. Středobodem problému jsou §30 až §37, které 
upravují postup pro kontrolu přiměřenosti podpory, která je již vyplá-
cena zdrojům uvedeným do provozu v letech 2006 až 2015. Časový 
záběr této části zákona je široký a kontroly se mají týkat všech druhů 
obnovitelných zdrojů. Bude záležet především na rozhodnutí vlády, 
pro které druhy výroby elektřiny bude udržovací podpora či podpora 
pro modernizované zdroje stanovena. Pokud vláda ve svém nařízení 
pro daný druh výroby podporu umožní, ERÚ stanoví její výši ve svém 
cenovém rozhodnutí. Udržovací podpora elektřiny bude, pokud tak 
vláda stanoví, určena pouze pro zdroje vyrábějící elektřinu spalo-
váním biomasy. Vychází se z toho, že tato výroba elektřiny nemusí 
být, vzhledem k výši provozních a palivových nákladů, ekonomicky 
životaschopná a proto bude potřebovat další podporu ke krytí rozdílu 
mezi náklady na provoz spalováním biomasy a měrnými provozními 
náklady, jenž mají výrobny spalující uhlí. Před vládou, MPO a ERÚ 
tak leží rozhodnutí, které může zásadně ovlivnit budoucnost teplá-
renského sektoru. A my všichni netrpělivě čekáme.

Kromě společných setkání v dalších lokalitách ČR připravujeme 
samozřejmě řadu odborných akcí, kde bychom mohli nad uvedenými 
problémy diskutovat i s našimi legislativci.

Vážení čtenáři, přeji Vám zdárný závěr topné sezony, s ohledem 
na mnoho negativních zpráv v médiích i pozitivní myšlení a zejména 
dobré zdraví.

Ing. Petr Linhart, jednatel ADTT
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